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Editorial. POGORÂREA DUHUL SFÂNT sau ZIUA CINCIZECIMII

„Să trăieşti în pace, şi pacea să fie
cu casa ta şi cu tot ce este al tău” !
I SAMUEL 25 : 6

             

DUHUL SFÂNT NE DĂ
ÎNȚELEPCIUNE

„Şi vorbim despre ele nu cu
vorbiri învăţate de la înţelepciunea

omenească, ci cu vorbiri învăţate de la
Duhul Sfânt, întrebuinţând o vorbire

duhovnicească pentru lucrurile
duhovniceşti”. (I Corinteni 2 : 13) 

Doi  ţărani  se  duseră  într-o  zi  la
judecător. 

Unul  spuse  că  a  cumpărat  de  la
celălalt pământ şi arând a găsit o pungă cu
galbini,  pe  care  n`o ascundea ci  întreabă
judecătorul ce să facă cu ea.

Celălat ţăran zise : „Eu am vândut
acestui  om  pământul  în  care  s`a  găsit
punga cu bani,  dar nu eu am pus punga
acolo  iar  pământul  l-am  vândut  cu  tot
ceeace  conţine,  astfel  că  nici  eu  nu  am
drept la bani”.

Judecătorul  mirat  numai  decât  a
găsit deslegarea. Aflând că un ţăran are un
fecior, iar celalalt fată de măritat, – zise :

„Lăsaţi ca copiii voştri să închee
căsătorie unul cu altul iar punga să fie a
lor”.

Astăzi sărbătorim Pogorârea Duhului Sfânt sau  Ziua Cincizecimii. Este Ziua
în care Duhul Sfânt („a treia parte a Dumnezeirii”, cum se mai spune, deși nu este cea
mai potrivită exprimare), S-a coborât pe pământ.

De atunci au trecut aproape două mii de ani, iar în toată această perioadă de
timp omul poate intra în legătură cu Dumnezeu numai prin intermediul Duhului Sfânt,
în baza Jertfei de pe cruce a Domnului Isus. 

Despre Duhul Sfânt, încă din Vechiul Testament scria că avea să fie  turnat.
Prin imaginea turnării, putem înțelege că o persoană care are în mâini un recipent care
conține un lichid, decide să toarne din acel fluid peste ceva sau în cineva. 

Altfel spus, Duhul Sfânt a fost turnat de Sus, adică a venit din Cer pe pământ
deoarece Dumnezeu L-a dăruit. Iar în  Zaharia 12 : 10 era scris care este unul dintre
efectele primirii Duhului Sfânt. Prin prorocul Zaharia, Dumnezeu  a spus :

„Atunci voi turna peste casa lui David şi peste locuitorii Ierusalimului un duh
de îndurare şi  de  rugăciune,  şi  îşi  vor  întoarce privirile  spre Mine,  pe  care L-au
străpuns. Îl vor plânge cum plânge cineva pe singurul lui fiu, şi-L vor plânge amarnic
cum plânge cineva pe un întâi născut”. 

Prin  aceste  cuvinte  era  descrisă  convertirea  oamenilor,  adică  transformarea
vieții pe care numai Duhul Sfânt o poate face.

Referindu-se  la  această  înnoire  a  vieții  Domnul  Isus  a  spus  despre  Duhul
Sfânt, că atunci : „ ... când va veni El, va dovedi lumea vinovată în ce priveşte păcatul,
neprihănirea şi judecata. 

În ce priveşte păcatul : fiindcă ei nu cred în Mine ; în ce priveşte neprihănirea
: fiindcă Mă duc la Tatăl, şi nu Mă veţi mai vedea ; în ce priveşte judecata : fiindcă
stăpânitorul lumii acesteia este judecat”. (Ioan 16 : 8 – 11)            [Continuare pe pagina 2]

RUBRICA COPIILOR
„ … să păstrezi credinţa şi un cuget curat,
pe care unii l-au pierdut, şi au căzut din

credinţă”. (I Timotei 1 : 19)
În anul 520 î.Hr. Cleomenes I, l-a

succedat  pe  Anaxandridas  II,  ca  rege  al
Spartei.  [Cleomenes  a  fost  rege  al  Spartei,
între 521 şi 489 î.Hr.]

Nişte inamici ai Spartanilor voiră să corupă
pe regele Spartei.

Un  trimis  al  lor  veni  la  regele
Cleomenes, ca să-l corupă.

Trimisul  oferea  regelui  sume  din
ce în ce mai mari.

Cleomenes, care rezistase până la o
vreme bărbăteşte ispitei, începu a şovăi.

Fetiţa lui, care se juca neobservată
într-un  colţ,  auzise  şi  văzuse  tot  ce  se
petrecea între strein şi tatăl ei.

Când  văzu  că  tatăl  ei  este  pe
punctul  de  a  asculta  de  glasul  streinului,
zise :

–  Iubite  tată  :  Glasul  conştiinţei
este mai tare decât glasul unui strein.

„Ci voi veţi primi o putere, când Se va
coborî Duhul Sfânt peste voi, şi-Mi veţi fi
martori în Ierusalim, în toată Iudeea, în

Samaria şi până la marginile
pământului.” [Faptele Apostolilor 1 : 8] 



    
 

  

        
           

[Continuarea de pe pagina 1] 
Duhul  Sfânt  dovedește vinovăția

lumii,  altfel  spus  îl  convinge  pe  om de
faptul că are păcate, iar pentru a fi mântuit
are nevoie de un Mântuitor.

A convinge înseamnă : „A face pe
cineva  să  adopte  o  părere  pe  bază  de
dovezi  și  argumente,  a-l  face  să
recunoască ceva  ca  adevărat.  ♦  A-și  da
seama, a recunoaște că ceva este într-un
anumit fel, a se încredința de ceva”. De ce
este  nevoie  de  conștientizarea  Duhului
Sfânt  ?  Deoarece  noi  ne  înșelăm foarte
ușor. 

A se înșela înseamnă : „A lua un 
neadevăr drept adevăr ; a cădea în eroare
; a se păcăli ; a se amăgi. ◊ A se înșela în 
așteptările sale a se dezamăgi”; a se 
deziluziona”. (NODEX, 2002)

În Ioan 16 : 8, Domnul Isus a spus
despre  Duhul  Sfânt  aceste  cuvinte  :  „Şi
când va veni El, va dovedi lumea vinovată
în  ce  priveşte  păcatul,  neprihănirea  şi
judecata”.

Duhul Sfânt ne conștientizează de
cine suntem și de ce am făcut rău. Nu doar
că demască păcatul nostru, dar ne face să
și recunoaștem că am păcătuit, că suntem
păcătoși  înaintea  Lui  Dumnezeu  și  ne
convinge  de  faptul  că  numai  prin  Jertfa
Domnului  Isus  de  pe  cruce  putem  fi
mântuiți și curățați de păcate ! 

Duhul  Sfânt  face  parte  (dacă  se
poate  spune  așa)  din  Sfânta  Treime.
Apostolul Ioan a scris în I Ioan 5 : 7 aceste
cuvinte prin care a descris Sfânta Treime :

 „Căci trei sunt care mărturisesc
în cer : Tatăl, Cuvântul şi Duhul Sfânt, şi
aceştia trei una sunt”. 

Una dintre acțiunile Duhului Sfânt
este conștientizarea omului de păcatul lui
prin  intermediul  Cuvântului Lui
Dumnezeu și aducerea omului la Domnul

Soldaţii încă erau plăcut atinşi de
boarea aromatică.  Dumnezeu încă trimite
ostaşilor  Săi  o  boare  aromatică,  adecă
suflarea harului Său spre a putea călători
cu  râvnă  spre  marea  vieţii,  căci  zice  sf.
Macarie :

„Nimeni  nu  poate  trece  marea,
dacă nu are corabie uşoară şi sprintenă,
care fiind din lemn, străbate apele. Cel ce
ar voi să treacă fără corabie, s-ar îneca.

Tot  astfel  cu  neputinţă  este  unui
suflet  să  treacă  marea  cea  amară  a
păcatelor,  şi  vârtejul  primejdios  al
puterilor întunericului, dacă nu are Duhul
ceresc  şi  într-aripat  al  lui  Hristos,  care
susţinându-l,  îl  transportă  în  portul
ceresc, în oraşul lui Dumnezeu”. 

[Această  întâmplare  precum  și  cele  două
ilustrații de pe pagina 4, au fost preluate dintr-o
carte foarte veche,  al  cărei  autor și  titlu nu se
cunosc]

UNDE ÎȚI VEI PETRECE VEȘNICIA?
CUM POT FI MÂNTUIT ?

1. Nu există om fără păcat : „Căci
toţi au păcătuit şi  sunt  lipsiţi  de slava lui
Dumnezeu”. [Romani 3 : 23] 

2.  Pentru un singur păcat, omul
este  /  va  fi  condamnat :  „Fiindcă  plata
păcatului este moartea ...”. 

3. Mântuirea este posibilă numai
prin  Isus :  „  ...  darul  fără  plată  al  lui
Dumnezeu este viaţa veşnică în Isus Hristos,
Domnul nostru”. [Romani 6 : 23]

„Fiindcă atât de mult a iubit Dumnezeu
lumea, că a dat pe singurul Lui Fiu,

pentru ca oricine crede în El să nu piară,
ci să aibă viaţa veşnică”. [IOAN 3 : 16]

„Doamne Isuse, 
vino te rog şi în viaţa mea !”

[Continuare pe pagina 4]

PUTEREA DUHULUI SFÂNT
[Oswald Sanders]

„Am în mână o bucată de plumb.
O ţin deasupra unui bazin cu apă şi-i dau
drumul.  Plumbul  este  atras  irezistibil  în
jos şi se duce la fundul bazinului. El a fost
guvernat de legea gravitaţiei.

Iau  aceeaşi  bucată  de  plumb,  o
ataşez unei bucăţi mari de lemn şi o arunc
din nou în bazin. Acum ea pluteşte pe apă.
Nicio schimbare nu a avut  loc în natura
plumbului sau în tendinţele lui, iar legea
gravitaţiei nu a încetat să existe. 

Dar,  prin  unirea  cu  lemnul,
plumbul  a  fost  supus  unei  legi  mai
puternice şi anume, legea care guvernează
corpurile  plutitoare.  Plumbul  a  fost
eliberat de atracţia în jos a gravitaţiei”. 

Cumva asemănătoare este puterea
Duhului  Sfânt,  care  nu  anulează
personalitatea omului, ci-l ajută să trăiască
viaţa de creştin ! 

Ce contează însă foarte mult  este
ca  omul  să  vrea  să  facă  voia  lui
Dumnezeu.

IMPORTANȚA DUHULUI SFÂNT

„Dar cu darul  fără plată nu este
ca şi cu greşeala; căci, dacă prin greşeala
unuia  singur,  cei  mulţi  au  fost  loviţi  cu
moartea, apoi cu mult mai mult harul lui
Dumnezeu  şi  darul  pe  care  ni  l-a  făcut
harul acesta într-un singur Om, adică în
Isus  Hristos,  s-au  dat  din  belşug  celor
mulţi”. (Romani 5 : 15)

Despre  Alexandru  cel  Mare  se
susţine, că pe când îşi transporta trupele pe
mare spre Asia, vântul de seară a adus de
către Arabia fericită o boare aromatică şi a
dedus de aici, că fericită trebue să fie ţara
spre a cărei cucerire a plecat.

Isus, la Jertfa de pe cruce, la credință iar
prin  sângele  Domnului  Isus  omul  este
curățat de orice păcat și trăiește o viață de
sfințire.

Vom aminti un singur exemplu al
modului  în  care  Duhul  Sfânt  îl
conștientizează  pe  omul  păcătos  cu
privirela  starea  lui  spirituală și  vom nota
care  a  fost  efectul  predicii  apostolului
Petru  din  Ziua  Cincizecimii,  pentru
oamenii  sinceri  care  erau  printre
ascultătorii lui.

Prin  arătarea  adevărului,  Duhul
Sfânt i-a făcut conștienți de păcatul lor, de
faptul că L-au omorât pe Mesia și le-a dat
Harul  de-a-i  face să primească mântuirea
Lui Dumnezeu.

În Faptele Apostolilor 2 : 37 – 41
este  descris  momentul  în  care  a  venit
Duhul  Sfânt  și  conform  promisiunii
Domnului  Isus  din  Ioan  16  :  8,  Duhul
Sfânt i-a convins pe ascultătorii mesajului
rostit  prin  apostolul  Petru  de  starea  lor
spirituală  așa  cum  era  ea  înaintea  Lui
Dumnezeu :

„După ce au auzit aceste cuvinte,
ei au rămas străpunşi în inimă şi au zis lui
Petru şi celorlalţi apostoli : „Fraţilor, ce
să facem ?”

„Pocăiţi-vă”,  le-a  zis  Petru,  „şi
fiecare din voi  să fie botezat  în Numele
lui  Isus  Hristos,  spre  iertarea  păcatelor
voastre ; apoi  veţi primi darul Sfântului
Duh.

Căci  făgăduinţa  aceasta  este
pentru voi,  pentru copiii  voştri  şi  pentru
toţi cei ce sunt departe acum, în oricât de
mare  număr  îi  va  chema  Domnul
Dumnezeul nostru.” ... ”. (Faptele Apostolilor
2 : 37 – 39) I Pagina 2 a fost preluată din Meditația
din Cuvânt 151 / 2023)

Eu am fost mântuit ? În viața mea
a venit Duhul Sfânt ?  Doamne ai milă și
de mine !


